

К вопросу о сроках составления и направления протокола об административном правонарушении для рассмотрения

Лизунов Алексей Сергеевич,
*старший преподаватель кафедры административной деятельности органов внутренних дел
Нижегородской академии МВД России,
кандидат юридических наук
603600, ГСП-268, г. Нижний Новгород, Анкудиновское шоссе, дом 3
E-mail: Lizunov52rus@yandex.ru*

В статье обращено внимание на несовершенство правовой регламентации отдельных процессуальных сроков в КоАП РФ. Признана необоснованной позиция Пленума Верховного Суда Российской Федерации в части признания сроков составления и дальнейшего направления протокола об административном правонарушении для рассмотрения дела не пресекательными. Сформулировано предложение законодательно закрепить положение о том, что протокол об административном правонарушении должен быть составлен и направлен на рассмотрение в возможно короткие сроки, но не выходящие за пределы срока давности привлечения к административной ответственности.

Ключевые слова: сроки составления протокола об административном правонарушении, сроки направления протокола (постановления прокурора) об административном правонарушении для рассмотрения дела, не пресекательные сроки.

On the Terms for Making and Filing for Review of Administrative Offense Minutes

Lizunov Aleksey S.
*Senior Lecturer of the Department of Administrative Activities of Internal Affairs Agencies
of the Nizhny Novgorod Academy of the Ministry of the Interior of Russia
PhD (Law)*

The article draws attention to the imperfection of the legal regulation of certain procedural terms in the Code of Administrative Offenses of the Russian Federation. The position of the Plenum of the Supreme Court of the Russian Federation was recognized as unjustified, regarding the recognition of the time frame for drawing up and further forwarding the protocol on an administrative offense for the consideration of the case as non-restrictive. A proposal has been formulated to legislatively consolidate the provision that a protocol on an administrative offense should be drawn up and sent for consideration as soon as possible, but not beyond the statute of limitations for bringing to administrative responsibility.

Keywords: terms for drawing up a protocol on an administrative offense, terms for sending a protocol (decision of the prosecutor) on an administrative offense for the consideration of a case, not a pre-emptive time.